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گروهسیاسی-هدیهگلمحمدی: فاجعه درگذشت 
مهسا امینی در مقر گشــت ارشاد، چنان مورد توجه افکار 
عمومی قرار گرفته و احقاق حــق او به مطالبه ای عمومی 
بدل شده که بســیاری از مسئولان وعده پیگیری ماجرا تا 
حصول نتیجه و روشن شدن همه ابعاد ماجرا و احقاق حق 
داده اند. این در حالی اســت که در اطلاعیه اول پلیس این 
ماجرا بسیار ساده تلقی شده بود و متاسفانه سعی شده بود 
بدون تحقیق دقیق، موضوع به ســکته یکباره مهسا امینی 
تقلیل داده شود، در حالی که اولا هنوز ابعاد ماجرا مشخص 
نبود و حتی فیلم منتشــره هم نه تنها از شبهه ها کم نکرد 
بلکه به آنها افزود، ثانیا نمونه هایی که قبلا وجود داشــته و 
نشــان از برخورد نامناسب می کند، هنوز از یاد مردم نرفته 
است. آخرین نمونه آن برخورد ون پلیس با مادری بود که 
التماس می کرد فرزند او مریض اســت و می خواست که او 
را نبرند، که باعث جریحه دار شــدن افکار عمومی شد، و 
ثالثا حتی در صورتی که ضرب و شــتمی هم اتفاق نیفتاده 
باشــد، همین که دستگیری او باعث شکل گیری شرایطی 
شــده که منجر به مرگ او شده اســت، نشان می دهد که 
تا چه انــدازه رفتارهای دســتگیر کنندگان نادرســت و 
بدون در نظر گرفتن مســائل روانی و پزشــکی بوده است.  
بهرحال پس از گســترش اعتراضات اگرچه بعضی از افراد 
و نمایندگان، حرفهایی زدند که متاســفانه نشان داد که تا 
چه اندازه نســبت به ریختن خون یک انســان بی گناه بی 
مبالات هســتند ) و البته مردم هم پاسخ مناسب را به آنها 
در فضای مجازی دادند( اما عده ای نیز بر رسیدگی دقیق 
به ماجرا تاکید کردند.  جلیل رحیمی جهان آبادی نماینده 
تایباد و عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی در 
توئیتی نوشت: »موضوع  مهســا امینی  و حادثه رخ داده را 
باید  مجلس  به دقت مورد بررســی و هرگونه تخلف،قصور 
یا جنایت احتمالی را با قاطعیت پیگیری نماید. اگر حقوق 
مردم از ســوی نمایندگان ملت مورد حمایت قرار نگیرد، 
چه کســی باید پیگیر این حادثه تلخ باشد!؟ امنیت جانی 
مردم؛ مقدم بر هر ارشــادی است.«   سمیه رفیعی نماینده 
تهران و عضو کمیســیون کشــاورزی هم در توئیت خود 
چنین نوشت: »به عنوان عضو کوچکی از قشر عظیم زنان 
جامعه به مردم عزیز و بانوان سرزمینم قول می دهم از تمام 
ابزار های نظارتی مجلس برای پیگیری ماجرای دختر ایران، 
 مهسا امینی  استفاده خواهم کرد. مقصران این حادثه باید 
ســخت مجازات شوند چرا که قصور فرد یا افرادی نباید به 
پای انقلاب و نظام گذاشته شود... به قول  سردار دلها  اینها 
دختران ما هستند...«   فاطمه محمدبیگی  نماینده قزوین و 

عضو کمیسیون بهداشــت و درمان هم تاکید کرد: »اتفاق 
ناراحت کننده ای که برای خانم  مهسا امینی  افتاد، موجب 
تاثر بســیار شــد. قطعاً این موضــوع را از طریق مجلس و 
فراکسیون زنان مورد پیگیری قرار می دهیم. بی شک قصور 
در این زمینه پذیرفتنی نیست. همانگونه که رعایت قانون بر 
همگان الزامی است، حفظ کرامت بانوان نیز باید در اولویت 
باشــد.«  غلامرضا نوری قزلچه نماینده بستان آباد و عضو 
کمیسیون کشاورزی هم توئیت زد: »اوضاع چنان تأسف بار 
و در هر شکل آن غیر قابل دفاع است که مسئؤلین مرتبط 
هیچ راهی جز عذرخواهی رســمی از خانواده محترم  مهسا 
امینی و مردم شریف ایران و همچنین پایان دادن به چنین 

رفتارهای غیر قانونی، پیش روی خود ندارند.« 
محمدرضا مبلغی نماینده کوهدشت و عضو کمیسیون 
فرهنگی اما کمی مفصل تر به این قضیه پرداخت و نوشت: 
»با ابراز تأسف و تأثر فراوان از درگذشت خانم مهسا امینی و 

اتفاقی که برای آن مرحوم افتاده است، به خانواده محترم و 
بازماندگان ایشان تسلیت و تعزیت عرض میکنم و همدردی 
خــود را اعلام می نمایم. در این خصــوص باید وظایفی به 

صورت جامع پیگیری شود که عبارت است از:
۱- ضــرورت پیگیری قضایی جامع و کامل نســبت به 
موضوع مرگ مهســا امینی. همچنین ضرورت بررســی و 
پیگیری این موضوع از سوی مجلس شورای اسلامی جهت 
روشــن شــدن کامل ابعاد این اتفاق و اعلام نتیجه آن به 

مردم عزیز
 ٢- لازم اســت در شــیوه های امر به معــروف و نهی از 
منکر تجدیدنظر شــود و بازسازی صورت گیرد به گونه ای 
که خود شــیوه ها، شیوه هایی »معروف« باشند، چه آنکه با 
»غیــر معروف« نمی توان امر به معروف را که واجب مهمی 

است اقامه کرد. فاقد الشیء لا یعطیه
٣- افزون بر ضرورت بازســازی شیوه های اقامه معروف، 

تطبیق آن نیز باید به دســت کســانی صورت گیرد که از 
اهلیت و آگاهــی کافی برای رعایت همــه چارچوب های 
امر معروف و نهی از منکر برخوردار باشــند.باید نسبت به 
بسیاری از افراد که امر به معروف می کنند »امر به معروف« 
کرد تا معروف را به درستی انجام دهند.« اما مهمترین خبر 
منتشــره از ســوی خبرگزاری های دولتی در این خصوص 
تماس تلفنی انســیه خزعلی معاون زنان ریاست جمهور و 
ابراهیم رئیسی با خانواده مهسا امینی است. رئیس جمهور 
که روز جمعه طبق روال همیشگی اش دستور رسیدگی به 
موضوع را داده بود، بنا به آنچه در خبرگزاری ها عنوان شده، 
ظهر یکشنبه در تماس تلفنی با خانواده مرحوم مهسا امینی 
گفت وگو کرد. بنا بر این خبر، رئیســی در تماس تلفنی با 
خانواده مرحومه مهســا امینی، ضمن ابراز همدردی با این 
خانواده و طلب صبر و اجر برای آنان در این مصیبت، گفت: 
من در جریان ســفر ازبکستان از این واقعه مطلع شدم که 
بلافاصله به همکارانم دســتور دادم تا بررسی موضوع را به 
صورت ویژه در دستور کار قرار دهند و مطمئن باشید این 
موضوع را از دستگاههای مسئول مطالبه خواهم کرد تا ابعاد 
آن روشن شــود. وی با تأکید بر اینکه همه دختران ایران 
را همچون فرزندان خود می داند، افزود: دختر شما همچون 
دختر خود من است و احساس من این است که این حادثه 
برای یکی از عزیزان خود من پیش آمده است. اینجانب را 
در مصیبت خود شریک، و همدرد غم و اندوهتان بدانید. در 
این تماس تلفنی، خانواده مرحومه امینی خواستار پیگیری 

مسئله تا روشن شدن ابعاد موضوع شدند.
با این همه باید منتظر مانــد و دید نتیجه این وعده ها 

چه خواهد شد.
متاســفانه درباره بعضــی از دســتورهای فوری رئیس 
جمهور علی رغم گذشت ماه ها هیچ توضیحی به مردم داده 
نشده است. مثلا یکی از این دستورها که بیش از پنج ماه از 
آن می گذرد، درباره ماجرایی بود که بر سر زنان برای حضور 
در ورزشگاه مشهد آمد. در آن زمان )اوایل فروردین( در پی 
ارائه گزارشی از حواشی پیش آمده در مسابقه فوتبال ایران 
و لبنان در مشــهد در خصــوص فرآیند فروش بلیط، عدم 
رعایت پروتکل های بهداشتی ابلاغی ستاد کرونا در رعایت 
سقف مجاز تماشاچیان و تضییع حقوق برخی از شهروندان 
که برای تماشای مســابقه، بلیط تهیه کرده بودند، رئیس 
جمهور، وزیر کشــور را برای بررســی دقیق موضوع، انجام 
اقدامــات لازم و ارائه گزارش موظف کــرد؛ اما گویا دولت 
تصور می کند که با گذشت زمان، موضوع برای مردم چندان 

مهم نیست! 

وعده هایی که درخصوص پیگیری موضوع درگذشت مهسا امینی داده شد

نتیجهکیبهمردماعلاممیشود؟

نایب رئیس کمیسیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی 
در واکنش به ادعای روزنامه آمریکایی نیویورک تایمز درباره 
وضعیت ســلامتی رهبر انقلاب با تاکید بر اینکه دشمن به 
دنبال کاشتن بذر یأس و ناامیدی در دل مردم است، اظهار 
کرد: زمانی که شایعه ای منتشر می شــود باید اهل تعقل و 
اندیشه باشــیم و ببینیم که این شایعه را چه کسی مطرح 
می کند؛ معمولاً دشمنان ما خبری را مطرح نمی کنند که به 
عزت و سربلندی ما مرتبط باشد بلکه همیشه در تلاشند تا 

خبری منتشر کنند که موجب ناامیدی شود.
غلامرضا منتظری در گفت وگو با ایسنا با اشاره به انتشار 
شایعاتی درباره وضعیت سلامتی مقام معظم رهبری از سوی 
نیویورک تایمز و رد این شــایعات با حضور رهبر انقلاب در 
مراسم عزاداری اربعین حسینی دانشجویان، به ارائه تحلیلی 
از اقــدام این روزنامه آمریکایــی پرداخت و گفت: جریانات 
فکــری همواره یک صــورت و یک ســیرت دارند و تلاش 

می کنند که تصویر درونی خود را نشان دهند.
وی افزود: دشمنان جمهوری اسلامی ایران در درون خود 
تحمل دیدن شــکوه و عظمت انقلاب اســلامی، امام عزیز، 
مقام معظم رهبری، سرداران پر افتخار و چهره های علمی و 
برجسته ایران اسلامی را ندارند و همیشه از اقتدار ما وحشت 
دارند. نایب رئیس کمیســیون فرهنگی با بیان اینکه »نگاه 
دشــمنان کاشتن بذر یاس و ناامیدی در دل مردم و تقویت 
این احساسات است«، اظهار کرد: ناامیدی بدترین آفت برای 
یک جامعه است به ویژه آنکه اگر شایعاتی که ایجاد می شود، 
نسبت به چهره هایی باشد که پیوندی عمیق با مردم دارند؛ 

مقام معظم رهبری چهره ای هســتند که محبت ایشان در 
دل جهان اســلام، آزادگان و به ویژه ملت عظیم و سرافراز 
ایران بی بدیل و بی نظیر است بر همین اساس نیز دشمنان 
معمولاً می خواهند با این روش ناامیدی و یاس را نسبت به 

آینده تقویت کنند؛ اما همه چیز به اراده الهی است.
منتظری با اشاره به حضور رهبری در دو مراسم رسمی 
طی روزهای گذشته خاطر نشان کرد: به فضل الهی ایشان 
طی روزهای گذشته در جلسه ی دیدار با برخی از ورزشکاران 
و همچنین مراســم عزاداری اربعین دانشجویان حضور پیدا 
کردند و با درخشش و توانمندی، بیش از گذشته به تبیین 
مباحث خود مبادرت کردند و باز هم پاســخ دندان شکنی 

به افرادی که دست به انتشار شایعات زده بودند، داده شد.
وی با تاکید بر اینکه ما وظیفه داریم وقتی شــایعه ای را 
می شنویم، خودمان عامل تکثیر آن نباشیم و به راحتی آن را 
باور نکنیم، کفت: زمانی که شایعه ای منتشر می شود باید اهل 
تعقل و اندیشــه باشیم و ببینیم که این شایعه را چه کسی 
مطرح می کند؛ معمولاً دشمنان ما خبری را مطرح نمی کنند 
که به عزت و ســربلندی ما مرتبط باشــد بلکه همیشه در 

تلاشند تا خبری منتشر کنند که موجب ناامیدی شود.
همچنین مشاور تیم مذاکره کننده هسته ای ایران ادعای 
اخیر روزنامه نیویورک تایمز درباره وضعیت ســلامت رهبر 
انقلاب را نمونه ای از عملکرد مغرضانه و وحشتناک رسانه های 
غربی درخصوص مســائل مرتبط با ایــران توصیف کرد. به 
گزارش ایســنا، محمد مرندی، مشاور رسانه ای تیم مذاکره 
کننده هسته ای ایران با انتشار پیامی در حساب کاربری خود 

در توئیتر به گــزارش ادعایی روزنامه نیویورک تایمز درباره 
وضعیت ســلامتی حضرت آیت الله خامنه ای واکنش نشان 
داد. وی نوشت: ادعای نیویورک تایمز یک روز پیش از ایراد 
سخنرانی توسط آیت الله خامنه ای مطرح شده است. مرندی 
ادامــه داد: آنها ادعا کردند که از چهار نفر مطلع با وضعیت 
سلامتی ایشان )رهبر انقلاب( اطلاعات کسب کرده اند. تصور 
کنید که نیویورک تایمز و ســایر رسانه های غربی در مورد 
دیگر موضوعات مرتبط با ایران چقدر وحشتناک و مغرضانه 

عمل می کنند.

روزنامه آمریکایی نیویورک تایمز روز جمعه در گزارشی 
به نقــل از چهار منبع آگاه ادعا کــرده بود که رهبر معظم 
انقلاب به تازگی یک جراحی داشــته اند و وضعیت سلامتی 

ایشان چندان مساعد نیست.
این در حالی اســت که آیــت الله خامنه ای در هفته های 
گذشــته دیدارهای مکرری انجام داده و روز شــنبه نیز به 
مناســبت روز اربعین حسینی در حسینیه امام خمینی در 
مراســم عزاداری هیئت های دانشجویی حضور یافتند و به 

ایراد سخنرانی پرداختند.

رئیــس جمهور با بیان اینکــه غربی ها مخالفت با برنامه 
هســته ای صلح آمیز ایــران را با هدف مقابله با پیشــرفت 
کشــورمان دنبال می کنند، گفت: جمهوری اسلامی ایران 
بارهــا اعلام کرده که نه به کشــوری ظلم می کند و نه زیر 
بار ظلم می رود، بلکه خواهان برقراری نظم و روابط عادلانه 
در جهان است. به گزارش ایســنا، سید ابراهیم رئیسی در 
جریان سفر به ازبکســتان برای شرکت در بیست و دومین 
اجلاس سران کشورهای عضوی سازمان همکاری شانگهای، 
گفت وگویی با شــبکه تلویزیونی الجزیره انگلیسی داشت . 

بخشی از این گفتگو به شرح زیر است: 
الجزیره:باتوجــهبهبرگزارچندیندورمذاکرات
هستهایدروین،ازنظرجنابعالیامضایتوافقتاچه

حدنزدیکوامکانپذیراست؟
رئیس جمهور: موضوع بحث و انتظار ما از مذاکرات وین 
رفع تحریم های ظالمانه علیه جمهوری اسلامی ایران است. 
در این توافق آنکه به تعهد خود عمل کرد، جمهوری اسلامی 
ایران بود. آژانس بین المللی انــرژی اتمی، قریب به ۱۵ بار 
اعلام کرد که جمهوری اســلامی ایــران به تعهداتش عمل 

کرده و فعالیت های هسته ای ایران هم صلح آمیز است.
ایــن آمریکایی ها بودند که از توافق خارج شــدند و این 
کشورهای اروپایی بودند که که به تعهدات خود عمل نکردند. 
در وین مســئله رفع تحریم ها را دنبال کردیم و البته تاکید 
داشتیم که هر توافقی باید با یک تضمین همراه باشد. دلیل 
مطالبه تضمین نیز این است که طرف های ما در توافق، نقض 
پیمان کردند و حالا به طور طبیعی باید اعتمادی حاصل شود 
که آنها دوباره نقض پیمان نمی کنند؛ پس تضمین ضرورت 
دارد. همچنین رفع تحریم ها باید، با حل و فصل موضوعات 
پادمانی همراه باشد. اگر قرار باشد موضوعات ادعایی که ما 
معتقدیم سیاسی و بی اساس هستند، علیه جمهوری اسلامی 
باقی بمانند، توافق اثر و فایده ای ندارد. چون ممکن اســت 
طرف های توافق همانگونه که حین مذاکرات به شورای حکام 
آژانس انرژی اتمی قطعنامه  پیشنهاد کردند، با سوءاستفاده از 

نفوذ و ارتباطاتی که وجود دارد، دوباره مشکل ایجاد کنند.
پــس موضوعات پادمانی باید حل و فصل و تمام شــود 
و در رابطــه با رفع پایدار و نــه موقتی و مقطعی تحریم ها، 

تضمین اطمینان بخش داده شــود. اگر مسئله پادمانی حل 
و فصل شــود، طبیعتا زمینه توافق وجود دارد. الان هم این 
آمریکایی ها هستند که باید تصمیم بگیرند، چون آنها بودند 
که نقض پیمان کردند. آنها از برجام خارج شدند و الان آنها 

باید تصمیم بگیرند که به تعهد خودشان پایبند باشند.
الجزیره:چهموضوعاتیمانعازانجامتوافقنهایی

بینایرانوآمریکاست؟
رئیس جمهور: آنچه مانع می شــود، تعهدی اســت که 
آمریکایی ها باید بدهنــد؛ ما موضع مان را اعلام کردیم. تیم 
مذاکره کننده  ما همچنان پای میــز مذاکره حضور دارد و 
بارها اعلام کردیــم که به یک توافق عادلانه و خوب پایبند 
خواهیم بود، لکــن آمریکایی ها باید تصمیــم بگیرند. این 
مشکل در واقع مشــکل آمریکایی ها است که باید تصمیم 

بگیرند چه می خواهند بکنند! 

اگر چه تحریم برای هر کشــوری ممکن است مشکلاتی 
ایجاد کند، لکن جمهوری اسلامی نشان داده که تحریم ها به 

هیچ وجه او را متوقف نکرده و نخواهد کرد. 
ما روند رشد و پیشرفت کشور را پیش بردیم و بعد از این 
هم برنامه داریم که این روند را ادامه دهیم و به هیچ عنوان 
پیشرفت کشور را متوقف نخواهیم کرد، چون ملت ما ملت 
با اراده و قدرتمندی اســت و این توانایی را دارد که تهدید 
را بــه فرصت تبدیل کند. ما در عرصه های مختلفی این کار 

را انجام داده ایم.
امروز صنعت هسته ای در ایران صنعتی بومی است. اولا، 
با وجود آنکه دانشمندان ما از طرف رژیم صهیونیستی تهدید 
می شوند و چند نفر از دانشمندان عزیز ما توسط عوامل رژیم 
صهیونیستی ترور شدند، اما این اتفاقات ما را در دستیابی و 

پیشرفت در صنعت هسته ای متوقف نکرد.

صنعت هسته ای برای کشور ما در وهله اول یک حق است 
و در وهله بعد فواید بســیاری در حوزه صنایع، کشاورزی، 

پزشکی، حوزه نفت، گاز و پتروشیمی و تولید برق دارد.
کســانی که به دروغ مدعی هســتند نگران فعالیت های 
صلح آمیز هســته ای ایران هستند، چرا تلاشی برای متوقف 
کردن رژیم صهیونیســتی نمی کنند که سلاح های مخرب 
نگهداری می کنند و هیچ حدی برای خود نمی شناســند؟ 
معلوم است که اینها از قدرت و پیشرفت جمهوری اسلامی 
می ترســند. بنای ما بر این اســت که به هیچ عنوان از حق 

جمهوری اسلامی ایران و حق مردم مان کوتاه نیاییم.
الجزیره: ارائه چــه نوع تضمین هایی از طرف غربی ها در 

مذاکرات هسته ای برای شما قابل قبول است؟
رئیس جمهور: تضمین هایی که غرب اعلام می کند باید 
برای جمهوری اســلامی اطمینان بخش باشد. شما باید به 
جمهوری اســلامی حق بدهید کــه تضمین بخواهد، چون 
با کشــور یا کشورهایی طرف نیست که به پیمان شان عمل 
کرده باشند، بلکه با آمریکایی طرف هستیم که نقض پیمان 
کرده است و خودشان هم قبول دارند که نقض پیمان کردند. 
وقتی خودشان قبول کردند که نقض پیمان کردند، طبیعتا 
برای اینکه بتوانیم به توافق با آنها به نحوی اطمینان کنیم 

لازم است که تضمین های اطمینان بخشی ارائه کنند.
الجزیــره:آیافکرنمیکنیدکــهانجاممذاکرات
مستقیمورودرروبامقاماتآمریکاییبتواندبهنهایی

شدناینتوافقکمککند؟
رئیس جمهــور: ما یک دور مذاکره مســتقیم را تجربه 

کردیم. 
فایده ای بر مذاکره مســتقیم مترتب نمانده و ثابت شده 
که آنها دنبال امتیازگیری های بیشتری هستند. ما هیچ گونه 
فایده ای برای مذاکره مستقیم با آمریکایی ها نمی بینیم و نفع 

ملت خودمان را هم در مذاکره نمی بینیم.
چــرا آمریکایی ها تعهدات خود در رابطــه با این قرارداد 
را انجــام نمی دهند؟ ملت ایران باید ببینــد که آیا آنها در 
گفتار و عمل خود صادق هستند یا باز در میانه مذاکرات به 
دنبال افزایش و گسترش تحریم ها علیه ملت ایران می روند! 

آمریکایی ها باید حسن نیت خود را به ایران اثبات کنند.

مشــاور تیم مذاکره کننده ایــران در مذاکرات وین در 
پیامی، سفر سرپرســت تیم مذاکره کننده ایران به همراه 
ســید ابراهیم رئیسی به نیویورک را فرصتی برای شرکای 
اروپایی برجام دانســت تا آمریکا را ترغیب کنند مســائل 
باقی مانــده را حل وفصــل کند. به گزارش ایســنا،  محمد 

مرندی، مشــاور تیم مذاکره کننده ایران در مذاکرات وین 
درباره سفر ســید ابراهیم رئیسی، رئیس جمهور ایران به 
نیویورک برای مشارکت در نشست سالانه مجمع عمومی 

ســازمان ملل، در صفحه توییترش نوشت: با توجه به این 
که دکتر علی باقری، مذاکره کننده ارشــد هسته ای ایران 
قرار اســت همراه رئیــس جمهور باشــد، فرصت خوبی 

بــرای تروئیکای اروپا/ اتحادیه اروپــا خواهد بود تا آمریکا 
را ترغیــب کنند تــا به گونه ای هدفمند،  معدود مســائل 
باقی مانــده را حل وفصل کند. مرندی ادامــه داد: آمریکا 
با طفره روی و وقت کشــی، بیهوده موجب رنج بارتر شدن 

زمستان خواهد شد.

دو واکنش به ادعای نیویورک تایمز درباره وضعیت سلامتی رهبر انقلاب

رئیس جمهور:

 نفع ملت خودمان را در مذاکره با آمریکا نمی بینیم

باقری همراه با رئیس جمهور به نیویورک می رود

سفیر ایران در عراق اعلام کرد
درگذشت حدود ۱۰۰ ایرانی 

در راهپیمایی اربعین امسال در عراق
سفیر ایران در عراق گفت: در راهپیمایی اربعین امسال، حدود ۱۰۰ نفر زائر 
ایرانی به دلیل حوادث جاده ای، داشــتن بیماری زمینه ای و یا کهنسالی جان 
خود را از دست داده اند. محمد کاظم آل صادق در گفت وگو با ایسنا با بیان اینکه 
بر اساس آخرین آمار  بیش از ۹۰ درصد از زائران ایرانی به کشور بازگشته اند، 
اظهار کرد: زائرانی که اکنون در عراق هستند ، در سلامت کامل بسر می برند و 
مشــکل خاصی ندارند.  وی با بیان اینکه در راهپیمایی اربعین امسال برخی از 
زائرین به  خاطر حوادث جاده ای ، داشتن بیماری زمینه ای و یا کهنسال بودن 
جان خود را از دســت داده اند ، خاطر نشــان کرد : تعداد این افراد حدود ۱۰۰ 
نفر است، البته نسبت به آخرین اربعینی که در سال ۱٣۹۸ برگزار شد این رقم 
کاهش پیدا کرده اســت. سفیر ایران همچنین با بیان این که تعدادی از زائران 
نیز در این ســفر اسناد هویتی خود را گم کرده اند، گفت : تعدادی بسیار کمی 

زائر نیز مفقود شده اند و یا خانواده خود را گم کرده اند. 

قاتل شهید گلستانی مدافع امنیت دستگیر شد
رئیس کل دادگستری استان گلستان از دستگیری قاتل شهید علی سراوانی 
خبر داد. حبدر آســیابی در گفت و گو با ایسنا با اشاره به اینکه رسیدگی ویژه 
و خارج از نوبت پرونده شهادت مامور نیروی انتظامی گلستان در دستور کار ما 
قرار دارد، اظهار کرد: تردیدی نداشــته باشید که در این مسیر قاطعانه و جدی 
پای کار خواهیم ایســتاد. رئیس کل دادگســتری گلستان از رسیدگی سریع و 
قاطع به پرونده قاتل شهید مدافع امنیت استان خبر داد و گفت: متهم به قتل 
دستگیر شده و تحقیقات پرونده در دادگاه بخش خان ببین و با نظارت دادستان 
شهرستان رامیان در حال تکمیل است. آسیابی با بیان اینکه در کوتاه ترین زمان 
ممکن پرونده امر رسیدگی و اتخاذ تصمیم خواهد شد، ادامه داد: ضمن تسلیت 
به خانواده این شــهید و مجموعه فراجای استان گفت: در برخورد با کسانی که 
نظم و امنیت مردم را مختل می کنند و در برابر قانون گردن کشی می کنند، ذره 
ای اغماض نمی کنیم. ستواندوم شهید علی سراوانی شامگاه جمعه ٢۵ شهریور 
بر اثر تیراندازی تعدادی از افراد شــرور در یکی از روستاهای رامیان به شهادت 

رسید که از این شهید یک دختر سه ماهه به یادگار مانده است.

پرداخت وام ۲۰۰میلیون تومانی مسکن روستایی 
تسریع می شود

در جلسه شورای عالی مسکن به ریاست معاون اول رئیس جمهور بر ضرورت 
پرداخت وام ٢۰۰ میلیون تومانی مسکن روستایی توسط شبکه بانکی کشور بر 
مبنای ضمانت نامه سازمان برنامه و بودجه تاکید شد. به گزارش ایسنا، محمد 
مخبر ظهر یکشــنبه در جلسه شورای عالی مسکن، یکی از مسائل و مشکلات 
پیش روی سرمایه گذاری در کشــور را عدم استفاده از روش های نوین سرمایه 
گذاری دانســت و اظهار داشت: متاسفانه در بخش سرمایه گذاری از روش های 
ســنتی استفاده می شــود و روش های تامین مالی جدید آن طور که باید مورد 
استفاده قرار نمی گیرد.  معاون اول رییس جمهور افزود: باید تدابیری اندیشیده 
شــود که از قوانیــن و مقررات موجود حداکثر بهره برداری و اســتفاده صورت 
گیرد و به جای روش های ســنتی تامین مالی، به روش های نوین در این زمینه 
روی آوریم. وی با یادآوری اینکه احداث مســکن همواره از طریق خود مردم و 
با استفاده از تسهیلات بانکی در کشور انجام شده، خاطر نشان کرد: دولت باید 
در برنامه احداث مسکن،  از مشارکت و ظرفیت های خود مردم حداکثر استفاده 
را انجام دهد تا روند تولید واحدهای مســکونی با سرعت هرچه بیشتر صورت 
گیرد. مخبر همچنین بر لزوم مولد ســازی دارایی های وزارت راه و شهرســازی 
تاکیــد و تصریح کرد: وزارت راه و شهرســازی باید ســریعاً دارایی های خود را 
مولد ســازی کرده و منابع مالی حاصل از آن را در صندوق ملی مســکن قرار 
دهد تا از این منابع جهت پیشــبرد برنامه های دولت در تولید مسکن استفاده 
شود.  در این جلسه که وزرای صنعت، معدن و تجارت، جهاد کشاورزی، نفت و 
رییس کل بانک مرکزی نیز حضور داشتند، معاون وزیر راه وشهرسازی گزارشی 
از ضرورت های احداث مســکن روســتایی ارائه کرد و به تشریح برنامه های این 
وزارتخانه جهت تولید مسکن در روستاها و شهرهای با جمعیت کمتر از ٢۵ هزار 
نفر پرداخت. در این جلسه همچنین موانع تسریع ساخت مسکن روستایی مورد 
بحث و تبادل نظــر قرار گرفت و پس از ارائه گزارش بانک مرکزی در خصوص 
تســهیلات پرداختی به بخش مسکن و ساختمان، تصمیمات لازم در خصوص 
ســرعت بخشــیدن به روند احداث یک میلیون و پانصد هزار واحد مســکونی 

روستایی طی سه سال اتخاذ شد.

هیات وزیران مرجع تعیین و تصویب شرایط احراز 
تصدی سمت شهردار است

با رای هیات عمومی دیوان عدالت اداری مقرر شــد که هیات وزیران مرجع 
تعیین و تصویب شرایط احراز تصدی سمت شهردار است و وزارت کشور واجد 
اختیار تعیین شــرایط مزبور نیســت. به گزارش دیوان عدالت اداری، به دنبال 
طرح شــکایتی به خواســته ابطال تبصره ۱ بند »چ« ماده ٣ آیین نامه اجرایی 
شــرایط احراز تصدی سمت شهردار که براســاس آن مقرر شده بود : »مدارک 
و رشــته های تحصیلی مرتبط توسط وزیر کشــور متناسب با درجه شهرداری 
تعیین می شــود«، هیات عمومی دیوان عدالت اداری به این شکایت رسیدگی و 
رای به ابطال مقرره مذکور صادر کرد. برمبنای رای مزبور اعلام شــده است که 
براساس ماده ۸٢ قانون تشکیلات، وظایف و انتخابات شوراهای اسلامی کشور و 
انتخاب شــهرداران مصوب سال ۱٣۷۵ با اصلاحات بعدی، شرایط احراز تصدی 
ســمت شهردار طبق آیین نامه ای خواهد بود که بنا به پیشنهاد وزارت کشور به 
تصویب هیات دولت خواهد رسید و در اجرای حکم مقرر در این ماده، آیین نامه 
مذکور با عنوان »آیین نامه اجرایی شرایط احراز تصدی سمت شهردار« در قالب 
تصویب نامه شــماره ۱٣۰۷٣۰/ت ۵4۱۵٣ هـ مورخ ۱٣۹۷/۱۰/4 هیأت وزیران 
به تصویب هیات مزبور رســیده است. با توجه به اینکه به موجب تبصره ۱ بند 
»چ« ماده ٣ آیین نامه اجرایی شــرایط احراز تصدی ســمت شهردار مقرر شده 
اســت که : »مدارک و رشــته های تحصیلی مرتبط توسط وزیر کشور متناسب 
با درجه شــهرداری تعیین می شود« و مدارک و رشــته های تحصیلی مرتبط 
نیز از جمله شــرایط احراز تصدی سمت شــهردار است که تعیین آن براساس 
ماده ۸٢ قانون تشکیلات، وظایف و انتخابات شوراهای اسلامی کشور و انتخاب 
شهرداران برعهده هیات وزیران گذاشته شده، بنابراین تبصره ۱ بند »چ« ماده ٣ 
آیین نامه اجرایی شرایط احراز تصدی سمت شهردار صرف نظر از عناوین مدارک 
و رشــته هایی که در اجرای آن تعیین شــده، صرفا از آن جهت که برمبنای آن 
وظیفه تعیین مدارک و رشــته های تحصیلی مربوط توسط هیات وزیران انجام 
نشــده، خارج از حــدود اختیار و مغایر با ماده ۸٢ قانون تشــکیلات، وظایف و 
انتخابات شــوراهای اسلامی کشور و انتخاب شهرداران است و مستند به بند ۱ 
ماده ۱٢ و ماده ۸۸ قانون تشکیلات و آیین دادرسی دیوان عدالت اداری مصوب 

سال ۱٣۹٢ ابطال می شود.

تفکیک وزارت راه و شهرسازی در شرایط فعلی
با علم مدیریت بحران در تضاد است

یک عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی گفت: قطعا این تصمیم 
درستی نیست که در وسط بحران مسکن به سراغ تغییر ساختار و فرماندهی این 
حوزه رفته و یک گام عجولانه برای تفکیک وزارت راه و شهرسازی برداشته شود.
مجتبی یوسفی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به ارائه طرح تفکیک وزارت راه 
و شهرسازی به هیات رییسه مجلس، بیان کرد: بنده در ابتدای دولت سیزدهم 
جزء طراحان تفکیک وزارت راه و شهرسازی بودم، اما در زمان فعلی از مخالفان 
تفکیــک این وزارت خانه هســتم. وزارت راه و شهرســازی حدود ٢۹ معاون و 
سازمان مســتقل دارد اگر وزیر بخواهد با مســئولان هر یک از این سازمان ها 
جلسه برگزار کند تقریبا یک ماه طول می کشد تا با مسئول سازمان اول دوباره 
جلسه برگزار کند. نماینده مردم اهواز در مجلس شورای اسلامی، تصریح کرد: 
اما علت اینکه بنده امروز با تفکیک این وزارت خانه مخالف هستم این است که 
گویی در وسط کارزار جنگ به ســراغ تغییر ساختار و فرماندهی برویم. این با 
علم مدیریت بحران در تعارض است.  یک شبه این وزارتخانه ادغام شد و حال 
نباید یک شــبه تفکیک شــود. امروز حتی رهن و اجاره مسکن نیز برای مردم 
آرزو شده است. گرانی مسکن به دنبال عدم ساخت مسکن در دولت قبل و عدم 
همراهی سیستم بانکی و سازمان برنامه و بودجه برای اجرای کامل قانون جهش 
تولید مسکن در این دولت برای مردم مشکل آفرین شده است. حال ما در این 
وضعیت با مشــکلاتی که مردم مواجه هستند نباید به دنبال تفکیک وزارت راه 

و شهرسازی برویم.

اخبار کوتاه

رئیس جمهور به منظور شرکت در هفتاد و هفتمین نشست 
مجمــع عمومی ســازمان ملل متحد و در راســتای تلاش 
برای تحقق »نظم عادلانــه بین المللی از طریق چندجانبه 
گرایی اقتصادی« صبح دوشنبه عازم نیویورک خواهد شد. 
به گزارش ایسنا، ســید ابراهیم رئیسی صبح فردا دوشنبه، 
به منظور شــرکت و سخنرانی در هفتاد و هفتمین نشست 
مجمع عمومی سازمان ملل متحد و در راستای تامین منافع 
ملــت ایران و تلاش برای تحقق »نظــم عادلانه بین المللی 
از طریــق چندجانبه گرایی اقتصادی« به نیویورک ســفر 

می کند.
رئیس جمهور در این ســفر علاوه بر ســخنرانی در مجمع 
عمومی ســازمان ملل متحد، با تعدادی از سران کشورهای 
شرکت کننده در این نشست نیز دیدار و گفتگو خواهد کرد 
و دیدارهای جانبی دیگری نیز خواهد داشــت. رئیســی در 
روزهای پایانی هفته گذشــته نیز ســفری سه روزه به شهر 

ســمرقند ازبکستان داشــت تا در قالب شرکت در بیست و 
دومین نشســت سران کشورهای عضو ســازمان همکاری 
شــانگهای، برقــراری نظم عادلانــه بین المللــی از طریق 
چندجانبه گرایی اقتصادی را دنبال کند و در همین راســتا 
در حاشــیه این اجلاس با ۱۰ تن از سران کشورهای حاضر 
در اجلاس از جمله روسیه، چین و هند دیدار و گفتگو کرد.
همچنین رئیســی در بازگشت از ســفر ازبکستان با رهبر 

انقلاب اسلامی دیدار کرد.
به گزارش ایســنا، رئیس جمهور در این دیدار گزارشــی از 
ملاقاتها و توافقها در اجلاس سازمان همکاری های شانگهای 
و همچنیــن برنامه های پیش رو در ســفر بــه نیویورک به 
منظور شرکت در اجلاس مجمع عمومی سازمان ملل متحد 
بیان کرد. آیت الله خامنه ای با ابراز خرســندی از گزارش و 
مجموعــه اقدامات صورت گرفته، بــرای رئیس جمهور در 

آستانه سفر به نیویورک آرزوی توفیق کردند.

برنامه های سفر رئیسی به نیویورک 


